

歡慶交大日 雙傑聚首受表揚

文／翁健棋

本校於4月10日舉辦交大日開幕式暨傑出校友頒獎典禮，不單引入360度環景技術帶領校友們巡遊校園，結合當代潮流、技術和本校特色的虛擬偶像「妮酷」亦現身於活動之中，透過行動裝置即可與其互動，為這場盛會增添科技化和現代感，吸引千餘名校友攜眷返校參加。

本次共選出七位傑出校友，表彰其於各專業領域的終身成就，其中彥陽科技股份有限公司董事長兼執行長吳銘雄先生、智易科技執行副總盧豐裕先生兩位同時具備本院資工系傑出系友身分，如今再次獲此肯定更使本院與有榮焉。吳銘雄董事長不單捐助電工系和資工系清寒學生獎學金，同時擔任實務導師與同學分享人生經驗；盧豐裕執行副總以其專業知識與經營實務，帶領學界和業界開創新的市場領域，兩人回饋母校皆不遺餘力，加上來自陽明校區的五名傑出校友，七位校友跨足不同領域，在世界各地發光發熱，與本校校歌中「為世界之光」歌詞相互呼應。

吳銘雄董事長於發表感言時提到自身的經歷，出身農村的吳董事長笑稱自己「在山野田地裡玩耍」仍有機會考上交大，應該將功勞歸功於父母親給予的優良基因，此番自謙之詞不禁讓在場眾人會心一笑。不過話鋒一轉，吳董事長自宏觀的角度從國家社會層面切入，分析自己作為第一屆九年國民義務教育的學生，在體系的幫助下能毋須煩惱經濟壓力，在「可負擔」的教育環境完成國高中學業；後來在父母的用心栽培和自己的不懈努力下成功考上交大。

將視野格局聚焦，吳銘雄董事長提及自己的家人們，從父母、妻子到子女，父母供其衣食無缺和良好的成長環境；妻子將其身體和家庭照料

的無微不至，使其能全心全意投入事業，達到自我實現而無後顧之憂；子女奮發向上，自主學習，對未來有自己的目標和規劃，無須其勞力費心。從「國」的栽培到「家」的支持，搭配於交大求學時打下的學識、技術厚實基礎，吳銘雄董事長在Intel、宏基和AMD等公司一展長才，譜下豐富且輝煌的職業生涯，今日返校受獎，為的便是將飲水思源的精神加以傳承，同時透過經驗分享給予眾學子勉勵。

同為本次傑出校友受獎人的盧豐裕執行副總談到「第二外語」的重要性，以培養國際觀為基礎，除了紙筆測驗、文件收發應用到的讀寫技能外，如何訓練自我「聽」和「說」的溝通能力更為重要。盧副總提及自己於澳洲、美國等地就職的經驗，或許身處異鄉，面對不同文化的風俗民情對於自我來說是極大的挑戰，然而若能調適好身心狀態，勇於面對挑戰，不論結果成功與否，最重要的是過程中經驗的獲取，這些寶貴經驗將成為未來成長和突破自我最為關鍵的要素。同時盧副總也分享了於職場打滾時「EQ（情緒商數）培養」極為關鍵，甚至勝過IQ（智能商數），高情商的人獲得的就職和升遷機會遠高於易受情緒所控制者。

以和為貴，勇於挑戰，搭配正向思考的組合連技，盧豐裕副總真可謂「一本行走的職場聖經」，以傑出校友的身分傳授職場密技的同時，再次感謝交大對其之栽培。或許正如本校校長林奇宏所說：「陽明交大是一間承載了交通大學及陽明大學的歷史的年輕學校，培育無數對社會有貢獻的校友，陽明交大行政團隊會持續開創嶄新的未來。」以前輩為榜樣，為世界之光為目標，新舊學子將攜手探索各領域，推動學術和技術的發展。



Two Outstanding Alumni Honored at NYCU Anniversary

NYCU held an Anniversary Ceremony and an Outstanding Alumni Awards Ceremony on April 10th, 2021. Not only did the presentation of 360-degree Panoramas technology offer alumni a virtual campus tour, but our VTuber "Nicoo", which combines modern trends, technology, and the characteristics of NYCU, also made an appearance at the event and everyone could interact with the virtual milieu by mobile devices. NYCU hosted a feast of technology and modernity and attracted more than a thousand alumni and their families back to campus to participate in the event.

National Yang Ming Chiao Tung University named seven honorees as outstanding alumni of the year for their lifelong professional achievements in various fields. Being outstanding alumni of the department of computer science, Ming-Hsiung Wu, Chairman and CEO of Promaster Technology Corp., and Mike Lu, Executive Vice President of Arcadyan Technology Corporation, both once again received the recognition by NYCU, which makes the College of Computer Science very proud. In addition to donating to the underprivileged students' scholarships of the Department of Electrical Engineering and the Department of Computer Science, Chairman Wu served as a mentor to share practical life experience with students. Furthermore, based on his professional knowledge and business practices, Executive Vice President Lu led collaboration between academia and industry and expanded business into new markets. Both of them spared no effort in giving back to their alma mater. Together with other five NYCU outstanding alumni, these seven alumni distinguished themselves in different fields all over the world, echoing the lyrics of school anthem "For the Light of the World".

Chairman Wu, who grew up in the countryside, smilingly said in his sharing that although he was "playing games in the wild fields and mountains", he still got admitted to the National Chiao Tung University. He credited that to the excellent genes inherited from his parents. Such comment brought a knowing smile to everyone. However, he immediately switched the subject to a macro perspective of national and social level to analyze that as a student of the first nine-year compulsory education, he was able to finish middle school and high school without the concern of economic pressure in an "affordable" education environment with the help of the system. Later, he was successfully accepted to National Chiao Tung University due to the cultivation of his parents and his unremitting perseverance.

Chairman Wu mentioned his family members, including parents, wife, and children. His parents raised him with adequate food, clothing, and a good growth environment. His wife took good care of him and

the whole family in every possible way to allay his worries, so he could devote himself to his career and achieve self-realization. In addition, his children were not only self-motivated and hardworking, but also planned ahead for the future, so he needed no efforts in his children's growth and development. With the cultivation from "nation", the support from "family", and a solid foundation of knowledge and technology trained at NYCU, Chairman Wu brought his ability to the companies, such as Intel, Acer and AMD, and hence enjoyed a rich and brilliant career. He came back to campus to receive the award and encourage students through experience sharing so as to carry forward the spirit of never forgetting the original intention.

Executive Vice President Lu, the recipient of the outstanding alumni award, talked about the importance of "a second foreign language". With the global perspectives as the basis, people needed to pay more attention on mastering the communication skills, including listening and speaking, in addition to the skills of reading and writing tested in exams or practiced in office work. Speaking of his experience working in Australia and the United States, etc., Vice President Lu said, living abroad and facing the conflict of local traditions and customs was a tough challenge. However, he adjusted his physical and mental state to face obstacles in daily life. Whatever the result might be, the most precious thing was the experience accumulated in the process. These valuable experiences would be the most critical elements for personal growth and breakthrough in the future. Meanwhile, Vice President Lu also shared that "EQ (Emotional Quotient) training" was vital in the workplace, which was even more important than IQ (Intelligent Quotient). People with high EQ were much more likely to win successful careers and get a promotion than those who were incapable of emotion control.

Possessing the composite skill set of taking harmony as most precious, facing challenges with bravery, and keeping positive thinking, Vice President Lu is indeed well known as "The Walking Workplace Bible". While sharing workplace tips, Lu, as an outstanding alumnus, once again thanked National Chiao Tung University for providing invaluable support. At the end, our President Chi-Hung Lin emphasized, "National Yang Ming Chiao Tung University is a young school carrying plenty of heritage of National Chiao Tung University and National Yang Ming University. It has nurtured countless students into great alumni who have significantly contributed to society. The new administration team has committed to create a bright future." Taking alumni as role models and aiming for the light of the world, freshmen and current students would explore various fields as well as promote academic and technological development together.